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SALASPILS PILSĒTAS DOMES PAZIŅOJUMS
1996.gada 16. oktobrī

Salaspils pilsētas domes deputāti vēršas pie masu medijiem ar 
paziņojumu, adresētu Salaspils iedzīvotājiem un visiem siltumenerģijas 
patērētājiem.

Mēs esam uzsākuši un turpināsim liela projekta realizāciju, lai Salaspilī 
būtu kvalitatīvs siltums par reālām cenām. Šobrīd akciju sabiedrība 
Latvenergo kā monopoluzņēmums izmanto Salaspils administratīvo 
teritoriju kā izmēģinājuma poligonu valsts iedzīvotāju iebiedēšanai.

Vēršam sabiedrības, un valdības uzmanību uz to, ka pastāv reālas 
iespējas, ka šī eksperimenta rezultātā siltumu nesaņems arī par šo 
pakalpojumu samaksājušie Salaspils siltumenerģijas lietotāji.

Šāda VAS Latvenergo rīcība var novesl pie neatgriezeniskām sekām:
1. sala rezultātā var tikt neatgriezeniski sabojāti visi siltumtīkli;
2. aizies bojā Valsts Nacionālā Botāniskā dārza atsevišķas augu sugas;
3. tiks aizskartas 66% nomaksājušo patērētāju intereses, nebūs iespējama 

normāla skolu, bērnudārzu, medicīnas iestāžu darbība.
Visā pasaulē līguma saistību domstarpības risina tiesas ceļā, bet nekur 

pasaulē netiek vērstas represijas pret nevainīgām personām.
Deputāti: Juris PUTNIŅŠ, Maruta MUZIKANTE, Rudīte ĶIKUSTE, 

Jānis ŠRĒDERS, Vanda BĀRTULE, Silvija PIVORE, Pēteris 
RIMŠA, Māris DAUGAVIETIS, Marija ŠENNE, Mārtiņš DZENIS,

Jānis KĻĀVIŅŠ

SAMAKSĀJIET ZEMES NODOKLI!
Nodokļu inspektori atgādina, ka 31.oktobri BEIDZAS zemes nodokļa 

maksāšanas termiņš. Pēc minētā datuma par katru kavējuma dienu tiks 
piedzīta soda nauda.

Maksājumus pieņem pirmdienās 11-13 un 14-19, ceturtdienās 9-13 un 
14-18 Salaspils domē, 312. kabinetā. Tālr. 943161.

Klāt rudens. Pēc labības nokulšanas un kartupeļu pāršķirošanas 
zemniekiem jāpārzina savi lopbarības krājumi, jo pēdējais laiks nobarošanai 
iegādāties kādu suķi. Viena 2 mēnešus veca sivēna cena privātā 
saimniecībā svārstās no 20 līdz 25 Ls.

Ja zemnieks nolēmis turēt sivēnmāti, un kuili vaislai audzē no sava 
ganāmpulka sivēniem, viņš iegūst pēc tā ģenētiskām īpašībām nepārbaudītu 
ciltstēvu, tādējādi tas var pēc 6 mēnešiem radīt jau bargus zaudējumus.
Izmantojot mākslīgo apsēklošanu, tas nenotiks, jo katra kuiļa sperma tiek 
kontrolēta laboratorijā, kur nosaka tās kvalitāti un ļauj spriest, kas 
vaisliniekam papildus nepieciešams. Turklāt, audzējot tikai dažas 
sivēnmātes, nav ekonomiski izdevīgi līdzās turēt ari kuili. Lai uz pavasara 
pusi tiktu pie sivēntiņiem, nekavējoties jāuzsāk sivēnmāšu lecināšana.
Mākslīgā apsēklošana izmaksā Ls 22. Pieejams četru cūku šķirņu 
vaislas materiāls.

Pieteikumus pieņem Salaspils palīdzības dienestā, tālr. 40001.
Sīkākas uzziņas pa tālr. 43140.

 ATBILD PAŠVALDĪBA

KATRAM SAVAS TIESĪBAS 
UN PIENĀKUMI

Z E M N I E K I E M !

1. Kā veido jās parāds?
Parāds veidojās pakāpeniski no 

visiem pilsētas siltumpatērētājiem. 
Viens ceļš ir iesniegt prasības tie
sā, kam sekotu izlikšana no dzī
vokļa. Tas ir gadiem ilgs process 
bez jūtama rezultāta. Lai dzēstu 
parādu (ko nedrīkst darīt no bu
džeta līdzekļiem), izveidota sistē
ma, kas nosaka, ka no jebkura pa
rādnieka maksājamās summas 
64% nonāk pašvaldības ārpus
budžetā. Šī sistēma deva iespēju 
periodā bez apkures (no 1996. ga
da 19. aprīļa līdz 1996. gada 1. ok

tobrim) iekasēt un samaksāt parā
du Latvenergo - Ls 360.000,-.

2.Vai nebaida Ogres pašval
dības liktenis?

Nezinu lietas būtību detaļās, ta
ču apķīlāt pašvaldības īpašumu 
par pašvaldības uzņēmuma parā
diem nedrīkst, jo pēc likuma Par 
pašvaldības uzņēmumu pašvaldī
ba neatbild par pašvaldības uzņē
muma parādiem un pašvaldības 
uzņēmums neatbild par pašvaldī
bas parādiem.

Salaspils situācijā teiktu tā: šo
brīd ir spēkā likums Par nodok-

Pilnīgi piekrītu J.Putniņa k- 
gam, ka “siltums - svarīgākais 
jautājum s” , tādēļ vēlos iesais
tīties šī jautājum a apspriešanā. 
M anuprāt, šobrīd pastāv reāli 
draudi apkures sezonas uzsāk
šanai Salaspilī. Lieki piebilst, ka 
tas salaspiliešiem draud ar vese
lības problēmām, pilsētas ener
ģētiskās struktūras sabrukumu, 
skolu, poliklīnikas u.c. iestāžu 
darba paralizēšanu.

Vēlos uzdot J.Putniņa k-gam 
dažus jautājum us, kas varētu 
būt turpinājums SV publicētajai 
1996. gada 27. septembra inter
vijai. Manuprāt, atbildes uz tiem 
varētu ieinteresēt arī citus salas- 
piliešus.

1. Kā veidojies rakstā norādī
tais parāds, vai par tā esamību Sa
laspils dome uzzināja tikai š.g. pa
vasarī? Kāpēc dome aktīvi nerī
kojās, lai parādnieki savas saistī
bas nokārtotu un pieļāva sev prak
tiski bezcerīgu tiesas procesu, kura 
izdevumi gulsies uz pašvaldību?

2. Vai Jūs nebaida mūsu kai
miņu - Ogres pašvaldības liktenis, 
ko tiesā iesūdzējusi un “apķīlāju
si” privatizējamā VAS Latvijas 
gāze - nākamie Salaspils katlumā
jas energoresursu piegādātāji?

Š.g. pavasarī, pēc Jūsu uzstāša
nās TV pārraidē, man neradās pār
liecība par domes spējām nodroši
nāt samaksu ražotājam par piegā
dāto siltumenerģiju no visiem Sa
laspils patērētājiem.

Par jauno katlumāju. Esmu pil
nīgi pārliecināts, ka Salaspilij va
jadzīga sava katlumāja. Tas nepie- 
ciešams. pirmkārt, pilsētas siltum
apgādes drošībai.

Pieļauju iespēju, ka pēc dzīvok
ļu masveida privatizācijas (ja šis 
process būs normāls, neizkrop
ļots), un, ņemot vērā pilsētas īpat
nējo ģeogrāfisko izvietojumu, var

ļiem un nodevām un Civillikums, 
kurš nosaka normu, ka nodokļa 
maksājumi ir obligāts maksājums 
budžetā un nav izlietojami kā 
maksājums par preci vai pakalpo
jumu.

Ja pie mūsu budžeta, kas ir 2,2 
miljoni gadā, būtu iespēja uzreiz 
nomaksāt parādu summu, tad uz 
sešiem mēnešiem būtu jāslēdz visi 
bērnu dārzi, skolas, kultūras nami 
vai, precīzāk, - jāpārtrauc pašval
dības funkcionēšana.

Absurds būtu apgalvot, ka eso
šajā ekonomiskajā situācijā dome 
spēs iekasēt samaksu par piegā
dāto siltumenerģiju 100%, jo arī 
līdz 1994.01.04., kad maksājumus 
no Salaspils siltumpatērētājiem 
iekasēja Latvenergo, tā ar visu sa

tikt uzceltas citas nelielas, lokālas 
katlumājas. Tas būtu tikai normāli.

Taču problēma ir citur. Manu
prāt, darbi tika uzsākti daudz par 
vēlu, un būs ļoti riskanti veikt kat
lumājas izmēģinājumus, uzreiz 
darbinot to ar pilnu slodzi. Jūsu ar
gumenti par šādas situācijas cēlo
ņiem ir saprotami, bet no tā mums, 
iedzīvotājiem, labuma nav.

Tādēļ, gribot negribot, Salas
pils domei, pirms katlu mājas pa
laišanas, ir jārod kompromiss ar 
privatizējamo VAS Latvenergo 
par siltumenerģijas piegādēm. Ja 
pareizi saprotu 27. septambra in
tervijā teikto, tad situācijas norma
lizācija pagaidām ir tikai Salaspils 
domes vēlmju līmenī.

3. Vai laikā no 27. septembra ir 
panākts progress iepriekšminētajā 
jautājumā ? Vai ir iespējams līdz si
tuācijas normalizēšanai šo sarunu 
gaitu un reālo stāvokli publicēt 
katrā SV numurā?

4. Kādi būs katlumājas tehnis
kie parametri pēc projekta izmai
ņas - vai tās jauda būs pietiekama 
reālai pilsētas apkurei, vai arī pare
dzams, ka radiatori būs tikko silti?

27. septembra interv ijā pilnīgi 
nav skarta Salaspils siltumtīklu 
problēma.

5. Kad paredzētas Salaspils sil
tumtīklu un abonentu siltummczg- 
lu pārbaudes? Kāds ir paredzēts 
maksimālais darba spiediens sil
tumtrasēs?

Zinu. ka siltumtrašu tehniskais 
stāvoklis nav nekāds spožais, tādēļ 
pārbaužu “ievilkšanās” sala laikā 
ir bīstama.

6. 27. septembra intervijā pie
minēta programma Siltuma taupī
ba. Ko šīs programmas ietvaros 
paredzēts veikt tieši dzīvokļu sil
tumapgādes sistēmas pārveidoša
nai, lai nodrošinātu patērētās sil

vu milzīgo pieredzi nebija spējīga 
nodrošināt 100% maksājumu ie
kasēšanu no patērētājiem.

3. Situācija a r VAS Latvener
go ir sekojoša:

a) Latvenergo meklē ieganstus 
atteikt siltumpiegādi Salaspils da
žādajiem patērētājiem, gan minot, 
ka trase nav kārtībā un ir bīstama, 
gan apgalvojot, ka siltumu piegā
dās dome pēc 1995. gada līguma;

b) Salaspils dome meklē lī
dzekļus, kā nodrošināt siltuma pie
gādi patērētājiem:

1) pārdeva trasi a/s La-Si, kura 
nav parādā Latvenergo un pēc 
Valsts uzņēmuma reģistra izsnieg
tās apliecības ir tiesīga nodarboties 
ar uzņēmējdarbību siltumpiegādē;

2) pēc tiesas lēmuma mēs māk

tu menerģijas uzskaiti katrā dzī
voklī? Vai, gadījumā, ja tas neno
tiks, jēdzienam “siltuma taupība” 
nav tikai vārdiska nozīme? Vai SV 
nebūtu iespējams šo programmu 
izklāstīt? Kā paredzēts realizēt šo 
programmu dzīvokļu privatizāci
jas apstākļos?

27. septembra intervijā minēts 
viens monopolpiegādātājs - pri
vatizējamā VAS Latvenergo, taču 
Salaspilī darbojas arī otrs - priva
tizējamā VAS Latvijas gāze.

7. Kad beidzot Salaspils iedzī
votājus pilnībā apgādās ar gāzes 
skaitītājiem?

Izrādās, ka situācija šajā mono- 
polražotājā atgādina vecos labos 
PSRS tikumus un likumus - skai
tītājus uzstāda it kā par brīvu, bet 
- nespēj, uzstādīt par naudu - ne
ļauj un, galugalā, salaspilieši, 
maksājot “no galviņām”, pelna al
gu A.Dāvja kungam un viņa ko
mandai, nevis maksā par faktiski 
patērēto gāzi.

Nobeidzot, negribu piekrist 
J.Putniņa k-ga apgalvojumam, ka 
nodrošināšana ar apkuri ir valsts, 
nevis pašvaldības uzdevums. Savu 
dzīvokli es pagaidām īrēju no paš
valdības, un pašvaldības pienā
kums ir organizēt šādā vai citādā 
formā visu, kas nepieciešams nor
mālai dzīvei šajā dzīvoklī. Runa 
nav tikai par apkuri. Pašvaldību 
sūtība ir nodrošināt normālus sa
dzīves un kultūras apstākļus iedzī
votājiem, nodrošināt viņu juridis
ko apkalpošanu. Pašvaldības ir 
domātas iedzīvotājiem, nevis otrā
di. □

Ar cieņu - 
Visvaldis LĀCIS, 

inženieris, Salaspils 
iedzīvotājs no 1969. gada

sājam un maksāsim savu parādu 
Latvenergo un, protams, piedzī
sim parādu summu no saviem pa
rādniekiem.

Un vēl nedaudz skaitļu. Rīgas 
pilsēta Latvenergo ir parādā 63 
miljoni latu, Salaspils - nepilnu 
miljonu. Vai Jums nerodas jautā
jums - kāpēc piešauda tieši Salas
pili?

4. Vai būs pietiekama jauda?
Pēc projekta, ko izstrādāja fir

ma Rūpnīcprojekts, katlu jauda bi
ja plānota 30 MgW. Šobrīd katlu 
mājā uzstādīti katli KVGM-20 
(jauni, nevis lietoti) ar kopējo jau
du 40MgW. Katlu mājas izmēri 
paredzēti, lai nākotnē varētu šajā 
pašā ēkā iemontēt elektrību ražo- 
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jošu iekārtu. Šobrīd šī telpas daļa 
tiek nodalīta ar siltumaizturošu 
ekrānu.

5. Siltumtīklu un siltummezg- 
lu pārbaudes veiktas septembri.

6. Programma Siltuma taupi- 
ba:

a) katlu māja Salaspilī (elektro
enerģijas ražošana uz vietas);

b) pilsētas iekšējo tīklu siltum
izolācijas palielināšana;

c) ēku ārsienu siltināšana; katrā 
ēkā - patērētās siltumenerģijas 
uzskaite;

d) katrā dzīvoklī - patērētās sil
tumenerģijas uzskaite (mainot ēkā

Replika uz J.KĻAVIŅA 
rakstiem Dienas Biznesā 
25.09.1996 un Salaspils Vēstis
04.10.1996.

Daudzi salaspilieši droši vien 
zina, ka pašā pilsētas nomalē, 
atomreaktora sanitārajā zon 1, at
rodas divi lieli Valsts nozīmes - 
LZA Neorganiskās ķīmijas (NĶI) 
un Fizikas (FI) - institūti, ar sakop
tu apkārtni, ierīkotu dīķu sistēmu, 
apstādījumiem, kurus savā laikā 
izveidoja Botāniskais dārzs. Sa
skaņā ar Salaspils pagasta 1992.g. 
21. aprīļa sesijas lēmumu, zemes 
reformas pirmajā kārtā zeme ir 
piešķirta lietošanā NĶI un FI. Ci
tus lēmumus institūti pēc tam nav 
saņēmuši.

Patiesība par samilzušajām ze
mes problēmām reformas gaitā jau 
izklāstīta D.īvāna rakstā Kili kili, 
traļi vaļi (NRA 20.09.1996.), aka
dēmiķa A.Cēbera rakstā Absurda 
teātris Latvijas zinātnē (Diena, 04.
10.1996. ) un I.Gulbja publikācijā 
Vēlreiz par zemes reformu Salas
p ilī (Dienas Bizness 04. 10. 
1996.).

Gribu sniegt SV lasītājiem to 
puspatiesību atšifrējumu, kuras 
J.Kļaviņš (tagad Izglītības un zi
nātnes ministra padomnieks, agrāk 
- Salaspils Zemes kom isijas 
priekšsēdētājs) pasniedzis kā pa
tiesību.

Pirm kārt. Atjaunojot īpašuma 
tiesības uz Alpu zemi, uz kurām ta
gad atrodas gan NĶI, gan FI, pie
ļauta vesela rinda nelikumību. To 
atšķetināšanu J.Kļaviņš saista ar 
politisku cīņu pret Tēvzemei un 
Brīvībai. Te jāpiezīmē, ka likumī
bas noskaidrošana sākās jau ilgi 
pirms Kļaviņa k-gs kļuva par pa
domnieku, un institūtiem faktiski 
ir vienalga, vai šīs nelikumības iz
darījis viņš vai kāds cits un nav ne
kāda iekāda iemesla Zemi politi
zēt.

O trk ā r t .  Form ālais zemes 
īpašnieks A.Strautmanis ir saņē
mis Zemesgrāmtu, kurā ne tikai 
nav ierakstītas institūtu ēkas (kop
skaitā ~20), bet nav fiksēts neviens 
cits zemes apgrūtinājums. Tātad, 
pēc esošās Zemesgrāmatas, NĶI 
un FI vispār neeksistē, jo Salaspils 
Zemes komisijas pieņemtajā lē
mumā par zemes īpašuma tiesību 
atjaunošanu Alpiem nav norādīts, 
ka zeme atrodas atmoreaktora sa
nitārajā zonā, ka uz minētās zemes 
atrodas institūtu valdījumā nodo
tās ēkas un būves. Pa šo zemes ga
balu iet arī iela un maģistrālie pa

siltumpiegādes shēmu).
Protams, šo jautājumu tehnis

kajā risināšanā vienmēr tiek pie
aicināti speciālisti. Privatizētie 
dzīvokļi nevar radīt īpašas prob
lēmas, jo tie paliek pilsētas teri
torijā, un domes problēma ir pie
tiekami “lētas” enerģijas piedāvā
šana.

7. Par apgādi a r gāzes skaitī
tājiem.

Salaspils pilsēta nepērk centra
lizēti gāzi visiem pilsētas patērētā
jiem, un dome šī gada budžetā ne
risina jautājumu par gāzes skaitī
tāju uzstādīšanu katrā dzīvoklī. 
Zinu, ka Latvijas gāize ir ieintere
sēta uzstādīt gāzes skaitītājus katrā

zemes tīkli - siltumtrase, kanali
zācija, ūdensvads, sakaru kabeļi - 
nekas no tā nav fiksēts kā zemes 
apgrūtinājums. Tātad īpašniekam 
pilnīga rīcības brīvība!

Treškārt. Atjaunojot īpašuma 
tiesības uz Alpu zemi pilsētas te
ritorijā, to robežas patvaļīgi papla
šinātas, pievienojot bijušo Stūrīšu 
zemi, kas atradās lauku teritorijā. 
Līdz ar to nepamatoti izmainītas 
Alpu zemes platības un 1939.g. 
noteiktās robežas, un atkal “ne
jauši” tieši tajā daļā, kur atrodas FI 
ēkas. Jāatzīmē, ka turpat blakus 
atrodas brīva zeme, kuru varēja 
pievienot Alpiem. Kopējā Alpu 
zemes platība pilsētas teritorijā 
tagad ir nevis 17,7 ha (1939.g. 
robežas), bet 27,5 ha.

Ceturtkārt. Zemes gabala ko
rekcijas un robežu ierakstīšanas 
akts izdarīts pirms domes lēmuma 
pieņemšanas un nekad nav saska
ņots ar zemes lietotājiem (t.i. NĶI 
un FI). Tātad nav pamata J.Kļavi- 
ņa apgalvojumam, ka lēmumi nav 
savlaicīgi apstrīdēti un pārsūdzēti.

Piektkārt. Jautājumu par ze
mes nomas maksas noteikšanu tie
sā ierosināja nevis institūti, bet 
pats Alpu zemes formālais īpaš
nieks, jo tādas summas, kādas tika 
pieprasītas (t.i. 50 000 Ls/gadā) 
būtu jāmaksā no valsts kabatas.

Zinātnieki prāvas ir nevis zau
dējuši (kā informē J.K.), bet LR 
Augstākā tiesa atcēla Rīgas raj. 
tiesas spriedumu par nesamērīgi 
augstas nomas maksas noteikšanu 
(133% apmērā no kadastra vērtī
bas), ko tā pieņēma tiesneses Va- 
gules vadībā.

Sestkārt. Tā kā institūti ir IZM 
pārziņā, tad taisnības meklējumi 
pēdējā gada laikā ministrijā atdu
ras pret ministra padomnieku un tā 
vietā, lai atzītu pieļautās kļūdas, 
IZM izrāda nesaprotamu labvēlību 
pret formālo zemes īpašnieku, lū
dzot Salaspils pils. domi atbrīvot 
viņu no zemes nodokļa maksāša
nas par visu (27,5 ha) tam piede
rošo teritoriju no 1995. g. 1. janvā
ra līdz pat 1997.g.31. decembrim 
(!). Tai pašā laikā institūtiem par šo 
periodu ministrija ultimatīvā veidā 
pieprasa samaksāt īpašniekam ne
samērīgi augstu zemes nomas 
maksu. Šādi maksājumi pēc bū
tības ir apzināta Valsts budžeta lī
dzekļu izšķērdēšana un vērsti pret 
valsts interesēm, līdz ar to zināt
nisko iestāžu administrācija, kura 
pārvalda valsts īpašumā esošās 
ēkas, nevar tam piekrist.

Jāatzīmē, ka Alpi reģistrēti kā

mājā, katrā dzīvoklī, un turpina to 
darīt bez maksas (vērsties Rīgā, 
Vagonu ielā 20). Uzstādot gāzes 
skaitītāju, izdevumi atmaksājas 
viena gada laikā.

Nobeigumā, negribu piekrist 
Jūsu apgalvojumam par pašvaldī
bu kompetenci apkures nodrošinā
šanā. Ja šodien darbotos Salaspils 
katlu māja, tad, piekrītu Jums, ka 
nodrošināšana ar apkuri ir tikai 
mūsu uzdevums, bet, ja  energo- 
ražotājs ir valsts uzņēmums, kurš 
šobrīd to vien dara, kā meklē ie
meslus nepiegādāt Salaspils pil
sētai siltumenerģiju, tad tā vairs 
nav tikai pašvaldības problēma. 
Savu vārdu apstiprināšanai varu

- MALDINĀT
zemnieku saimniecība, bet īpaš
nieks nekādā veidā neizmanto pla
tības (~17 ha), ko institūti neaiz
ņem.
*

Ir vēl kāda problēma. Formā
lajam zemes īpašniekam privati
zācijas gaitā ir pirmpirkuma tie
sības (par sertifikātiem) uz valsts 
īpašuma ēkām. īpašnieks 1996. 
gadā jau privatizējis divas, agrāk 
NĶI piederošas ēkas, un pieteikta 
privatizācija uz zinātnes infra-

Detalizētu analīzi J.Kļaviņa, 
bijušā Zemes komisijas priekš
sēdētāja, darbībai Salaspilī devu 
rakstā Vēlreiz par zemes reformu 
Salaspilī, kas publicēts Dienas 
biznesā, š.g. 4. oktobrī.

Lūkošu apskatīt dažus svarīgus 
aspektus, kas ir minēti J.Kļaviņa 
viedokļa izklāstā par Zinātni un 
z.emes reformu Salaspilī. J.Kļaviņš 
mēģina šo visnotaļ saimniecisko 
interešu konfliktu piesaistīt politi
kai. Būdams apvienības Tēvzemei 
un Brīvībai dalībnieks, uzskatu, ka 
šeit nav politisku jautājumu. Gluži 
otrādi, pirmais LR Ģenerālproku
ratūrā griezās Izglītības un zināt
nes ministrs M.Grīnblats ar iesnie
gumu, datētu 09.02.96., kurā lū
dza pārbaudīt zemes īpašuma at
jaunošanas likumību uz teritoriju, 
kur atrodas Fizikas institūts un Al
pu saimnieka piestādīto nomas 
maksas aprēķinu (ap Ls 50.000 
gadā), kas sastāda 130% no zemes 
kadastrālās vērtības, pareizību.

J.Kļaviņa kunga apgalvojums, 
ka Neorganiskās ķīmijas un Fi
zikas institūtu ēkas ir ierakstītas 
Alpu saimnieka A.Strautmaņa Ze
mesgrāmatā, neatbilst patiesībai. 
Uz atjaunotās Alpu zemes robežu 
plāna zemes kadastra Nr. 8011 -03- 
0101 kā apgrūtinājums ir minēts 
tikai ceļš, lai gan pēc CZK priekš
sēdētājas A.Seiles norādījuma 
(vēstule Nr. 34 04.03.1994.g.) bija 
jāieraksta kā minētie institūti, tā arī 
visas apakšzemes komunikācijas.

Arī J.Kļaviņa apgalvojums, ka 
zinātnieki tiesas prāvas zaudējuši, 
ir melīgs. Ar Rīgas rajona tiesas 
lēmumu (lieta Nr. 2-26/3 1996.g.) 
ir apturēta A.Strautmaņa prasība 
par zemes nomas maksām, kamēr 
Ģenerālprokuratūra izskatīs jautā
jumu par zemes īpašuma atjauno
šanas tiesību likumību (tiesas sēde 
13.02.96.).

teikt, ka tiku uzaicināts uz valdības 
komisiju, kuru vada pašvaldību 
lietu valsts ministrs E.Jurkāna 
kungs, un kura risina jautājumus 
par apkures sezonas nodrošināša
nu. Savukārt TV programmā Pa
norāma iepriekšējā nedēļā tika 
sniegta informācija, kurā Valsts 
prezidents G.Ulmaņa kungs no
rādīja, ka valdība apkures nodroši
nāšanas jautājumus uzsākusi risi
nāt par vēlu.

Ja runājam par pašvaldības "sū
tību", tad tā ir strikti noteikta liku
ma Par pašvaldībām 15. pantā. 
Un, ja līdz ar šo likumu iedzīvo
tājs, pašvaldība un valdība ievēro
tu, ka katram ir ne vien tiesības,

struktūrai nepieciešamiem objek
tiem - garāžu, kurā stāv autobuss 
darbinieku pārvadāšanai uz staciju 
un atpakaļ un noliktavām, kuras ir 
īpaši piemērotas ķimikāliju, dego
šu šķīdinātāju, saspiestu gāzu, ma
teriālu un aparatūras uzglabāšani. 
Pēc privatizācijas Valsts zinātnis
kās iestādes, par valsts naudu, at
kal varēs nomāt pati savus objek
tus no īpašnieka (sakiet, vai nav 
absurda teātris?).

Un beidzot, tā kā ir konstatēti 
būtiski zemes reformas likumdo-

J.Kļaviņa kungs tāpat nesaprot, 
ka bija oficiāls Salaspils Tautas 
deputātu padomes 20. sasaukuma 
14. sesijas 21.04.1992. lēmums 
par zemes, 218,5 ha platībā, pie
šķiršanu lietošanā LZA Fizikas 
institūtam. Šis lēmums nav ne 
atcelts, ne arī par tā izmaiņām zi
ņots institūtiem. Kāds pamats ins
titūtiem apstrīdēt to, ko viņi nezi
na? Netika ņemta vērā arī atom
reaktora sanitārā zona, kuras 
statuss nav ne atcelts, ne izmainīts. 
Šinī zonā ir ierobežota saimnie
ciskā darbība, cilvēku pastāvīga 
uzturēšanās, kā arī aizliegta dzī
vojamo ēku celtniecība, bet nebūt 
nav aizliegta zemes īpašumu tiesī
bu atjaunošana.

Un tālāk pamatjautājums par 
zemes īpašuma tiesību atjauno
šanu uz Alpu un Stūrīšu saimnie
cības zemēm, ievērojot Alpu 
1939.g. robežas, kā teikts ZK lē
mumā Nr. 79 03.05.1994. Šo lē
mumu realizējot, pieļautas vairā- 
kas kļūdas un likuma pārkāpumi:

1. Stūrīšu zemi pievienoja Alpu 
zemei, kaut gan bija iespējams 
zemi ierādīt agrākajās robežās 
(Salaspils pašreizējās Zemes 
kom isijas vēstule Nr. 38/150 
22.06.96.). Līdz ar to īpašuma tie
sību atjaunošanas procesā tika 
ignorēts Salaspils Zemes komisi
jas lēmums Nr.79, kā arī LR liku
ma par zemes reformu 9. pants.

2. Stūrīšu zemes vietā, kas bija 
lauku zeme, iedeva pilsētas zemi 
- bijušo Jaunbeiku saimniecību, uz 
kuras pašreiz atrodas Fizikas insti
tūta ēkas.

3. Nav ņemtas vērā pilsētas un 
lauku zemes dažādās vērtības. 
Stūrīšu zeme 10 h platībā atbilst 
pilsētu zemei ap 0,5 ha, līdz ar to 
Alpu īpašniekam tiek dāvināta 
zeme ap Ls 39 000 vērtībā.

Tas varēja nenotikt, ja J.Kļaviņš

bet arī pienākumi - es vēlreiz uz
sveru: ikviena tiesības un ik vie
na pienākumi,- mēs visi dzīvotu 
daudz labāk, jo nevar būt pašval
dības pienākums nodrošināt apku
ri, bet iedzīvotājiem - tiesības 
maksāt par apkuri 66% no reāli pa
tērētās siltumenerģijas, gāzes, 
ūdens.

Paldies Visvaldim Lācim par 
uzdotajiem jautājumiem! Ja esat 
speciālists kādā no jautājumiem, 
kas risināti programmā Siltuma 
taupība, Jūsu argumenti tiks ņemti 
vērā, realizējot šo programmu un 
es labprāt uzklausītu Jūsu konsul
tāciju. □

Juris PUTNIŅŠ

šanas pārkāpumi, LR Ģenerālpro
kuratūra 1996. g. 4. oktobrī iesnie
gusi Rīgas Apgabaltiesā prasības 
pieteikumu par nelikumīgo lēmu
mu atcelšanu un Alpu māju zemju 
īpašuma tiesību dzēšanu. □

Dr. chem.
Antonija DINDUNE, 

Latvijas Zinātņu akadēmijas 
Neorganiskās ķīmijas 

institūta (NĶI) direktora 
vietniece zinātniskajā darbā

ievērotu visu pušu intereses. Bet, 
diemžēl, šo procesu vadīja citas 
intereses - iegūt no valsts organi
zācijām, (t.i. no nodokļu maksātā
jiem), nesamērīgi lielas nomas 
maksas, - kā jau minēju - ap 50 
tūkstoši latu gadā, tā arī par 
sertifikātiem  privatizēt valsts 
objektus, piem ēram , Fizikas 
institūta garāžas.

Lūk, tādi ir patiesie fakti par 
J.Kļaviņa darbību Salaspilī, kas 
nekādā ziņā nav attiecināmi uz ap
vienību Tēvzemei un Brīvībai. Sa
vu kļūdaino rīcību un savtīgās in
tereses J.Kļaviņš grib saistīt ar par
tiju.

Šo darbību attiecīgi novērtēja 
LR Ģenerālprokuratūras Personu 
un valsts tiesību aizsardzības de
partaments (04.10.96. vēstule Nr. 
5-9-257-96):

“Pārbaudot LZA Fizikas insti
tūta un Neorganiskās ķīmijas insti
tūta iesniegumos minētos faktus 
par nelikumībām, kas pieļautas, at- 
jaunojot īpašum a tiesības H. 
Strautmanei uz Alpu māju zemēm, 
uz kurām atrodas institūti, un kuru 
īpašnieks uz šodienu ir A.Straut
manis, konstatēti būtiski zemes 
reformas likumdošanas pārkā
pumi.

Sakarā ar konstatētajiem pārkā
pumiem, LR Ģenerālprokuratūra 
iesniegusi Rīgas Apgabaltiesā pra
sības pieteikumu par nelikumīgo 
lēmumu atcelšanu un Alpu māju 
zemju nekustamā īpašuma tiesību 
dzēšanu A.Strautmanim, kurš kā 
īpašnieks cēlis prasību pret minē
tajiem institūtiem par zemes no
mas maksas noteikšanu un parāda 
piedziņu.” □

I.GULBIS, 
Fizikas institūta vadošais 

inženieris

VIEDOKLIS____________________________________________
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SPORTA KOMPLEKSĀ

ATKAL - PASAULES ČEMPIONI!
No 7. līdz 14. septembrim  

Slovēnijā risinājās 2. Pasaules 
čempionāts raķešu modelismā. 
22 komandu vidū startēja arī 
Latvijas izlase, kuru pilnībā pār
stāvēja Salaspils raķešu modelis- 
ma sekcijas dalībnieki: Valts 
MAZURS, Aivis un Raivis 
KONSTANTINOVIČI un viņu

9

treneris, Salaspils sporta komp
leksa direktors Edgars KONS- 
TANTINOVIČS. Raķešu mode
listi sacenšas 4 klasēs: modeļu

9

klasē ar lentu, ar izpletni, planie
ru un augstuma klasē. Mūsu zē
ni, kuri startēja junioru grupā, 
uzvarēja augstuma klasē, bet vi
ņu treneris, startējot senioros, 
73 konkurentu vidū modeļu li-

9

dojumā ar lentām izcīnīja Pa
saules kausu.

Visu nosaka darbs un 
pacietība

Kā tas ir nācies, ka starp pasau
les spēcīgākajiem raķešu mode
listiem no Slovākijas, Krievijas, 
ASV, Rumānijas un Vācijas ir ie
spraukusies arī Latvija? Trenera 
Edgara Konstantinoviča atbilde ir 
šāda: “Mēs daudz strādājam, jo vi
su jau nosaka darbs. Ja mēs negri
bam strādāt, tad modelis būs ma
zāk noslīpēts un līdz ar to - sliktāk 
lidos. Bet rūpīgs darbs prasa mil
zīgi daudz pacietības, kuras jauna
jiem ne vienmēr pietiek. Šajās sa
censībās mums sanāca diezgan 
veiksmīgi modeļi - labi izdomāti 
un izmēģināti. Bet pēc katrām sa
censībām jau rodas jaunas atziņas 
- kā būvēt modeli, lai tas lidotu vēl 
augstāk.”

Vizuļojošas gaisa 
trīsas un tauriņi

E. KONSTANTINOVIČS:
“Ar to jau vien nepietiek - izveidot 
modeli un uzlaist gaisā. Jāzina ari, 
kurā brīdī to darīt. Jo gaisa plūsma 
cirkulē nemitīgi - ja  trāpa vietā,

Pasaules kausa ieguvējs rakešu modelismā - Edgars Konstantinovičs 
ar pasaules kausu.

pa lauku un uztver gaisa plūsmas 
ar datora palīdzību. Tā kā mums 
šādu iekārtu nav, tad atliek vien 
vērot dabu: ja uzmanīgi paskatās 
uz lauku, kurā jāstartē, tiešām var 
redzēt vizuļojošas gaisa trīsas, kas 
norāda, ka tur gaiss ceļas uz augšu. 
Var pavērot arī tauriņus - lido, lido 
un pēkšņi uzmetas augšā - viņš jau 
pats neceļas, tā ir gaisa plūsma, kas 
viņu uzmet. Tajā vietā tad arī var 
startēt. Der arī pavērot, kā startē 
pārējie. Vissliktāk parasti ir pirma
jam, jo sacensību noteikumi nepa
redz noteiktu laiku, bet gan tikai 
to, ka modelis ir jāpalaiž stundas 
laikā.”

Čempioni, čempioni, 
čempioni...

Nezinātājam var pilnīgi mati 
sacelties stāvus, kad treneris sāk 
saukt iegūtos titulus: 16-kārtējie 
Latvijas čempioni, startējuši arī 
PSRS čempionātos. No pirmā pa
saules čempionāta, kas notika 
1994. gadā, Polijā, atveduši kausu 
par iegūto 2. vietu planieru klasē. 
Viņi ir arī Eiropas čempioni izplet
ņu klasē. ‘Tā ir iznācis, ka uzvaras 
mums ir visās klasēs: pasaulē - 
planieros, Eiropā - izpletņos, pa

kur gaiss iet uz leju, tad raķete ātri 
nokritīs, bet raķešu modelismā 
sāls ir - uzlaist raķeti augstāk, lai 
tā noturētos gaisā pēc iespējas 
ilgāk. Amerikāņiem jau ir ļoti 
vienkārši - trīs, četri cilvēki skraida

saulē 1. vieta - augstumā, pasaules 
kauss - lentās.

Ārzemju žurnālos ir publicēti 
pagājušā gada rezultāti, kur vis
biežāk redzams ir Latvijas vārds. 
Arī - Salaspils vārds. Jau ir pie

rasts, ka vinnē lielvalstis, bet te 
pēkšņi atbrauc kaut kādi no mazas 
valstiņas un veiksmīgi nostartē, vi
siem lieli brīnumi! Te jāpateicas 
arī zēnu vecākiem, kuri ļoti daudz 
palīdz, iekārtodami telpas ar virpu 
un darbagaldiem. Sevišķa patei
cība Kārļa tētim Valdim Meije- 
ram, Aleksandram Ivanovam (vi
ņa dēls Lauris šogad ļoti veiksmīgi 
startēja Latvijas čempionātā - tā 
Laurim bija pirmā reize un - 3. vie
ta!).

sējie iet pa priekšu tāpēc, ka no
pietni strādājam. Protams, man 
visu laiku ir jāseko, lai kaut ko ne
izdara nepareizi, jo pietiek tādam 
vieglam materiālam, no kā būvēta 
raķete, neuzmanīgi uzspiest, un 
modelis ir sabojāts. Bet sākumā 
jau bērniem tā sanāk... Pašlaik sek
cijas jaunākais dalībnieks ir Lauris 
Ivanovs, kurš mācās 4. klasē, bet 
vecākie (mani neieskaitot) - Aivis 
un Raivis - koledžas 12. klases 
audzēkņi. Visiem mūsu zēniem ir 
labas iespējas startēt Vispasaules

trenēju rajona futbola izlasi. Tāds 
nu mans raksturs. Basketbolā biju 
Rīgas pilsētas izlasē, spēlēju arī 
volejbolu, taču šie sporta veidi 
man nebija pie sirds - vislabāk 
man tomēr patika futbols. Bija 
laiks, kad laukumā ik dienas pa
vadīju vismaz 5 stundas. Šodien ir 
jāatzīst, ka veselībai tas par labu 
nenāca - kas par daudz, tas par 
skādi. Toties, kāds bija azarts! Arī 
tagad šad un tad uzskrienu uz lau
kuma - pagājušogad strādājošo 
sporta spēlēs Salaspils futbola 
komanda ieguva 3. vietu repub
likā.”

Edgars Konstantinovičs atzīst, 
ka viņam tāds īpatnējs raksturs: ja 
ko dara, tad ļoti nopietni. Pēc pāris 
Inčukalna skolā pavadītajiem  
gadiem viņa audzēkņi fizikas 
olimpiādēs jau ņēmuši pirmās vie
tas. Arī fizikas kabinets viņam bijis 
labākais republikā. “Esmu arī or
ķestri vadījis - spēlējām skolas bal
lītēs. Vispār - bija interesanti,” - 
atzīst Konstantinoviča kungs. Kā
du laiku strādājis arī Izglītības mi
nistrijā, kur viņa galvenais pienā
kums bija sekot fizikas, darbmā
cības un rasēšanas mācīšanai re
publikā. Pabijis arī Inčukalna vi
dusskolas direktora amatā. Un ne
vienu brīdi nav pārtraucis reiz ie
sākto darbošanos ar raķetēm: - 
“Arī uz ministriju aizgāju ar notei
kumu, ka raķešu modelismā pul
ciņš man skolā paliks.”

No kurienes viņi tādi 
uzradušies?

Pats Edgars Konstantinovičs 
Salaspilī ir tikai otro gadu, un tik 
ilgi arī sporta kompleksā darbojas 
raķešu modelismā sekcija. Kopš 
tā laika apmācību izgājuši 24 bēr
ni, bet, protams, šobrīd sekcijā 
darbojas 8-9 audzēkņi. Treneris ar 
25 gadu darba stāžu atzīst: - “Mēs 
jau zinām, ka bērni ir pieraduši: ja 
viņiem kas neizdodas, to ātri pa
met. Tā notiek arī pie mums, gri
bētāju ir daudz, bet, kad jāsāk no
pietni strādāt... Paliek tie, kuriem 
ir raksturs. Mums nevajag tādus, 
kuri atnāk aiz nav ko darīt pa
dauzīties, te bērni ir sapratuši, ka ir 
ļoti daudz jāstrādā. Nodarbības 
notiek divas reizes nedēļā, bet va
sarā pirms sacensībām strādājām 
visu dienu un pat līdz 12 vakarā. 
Te nav tā - dari kā gribi, būs labi! 
Ir jālasa rasējumi, lai sakristu mi
limetrs ar milimetru! Ir sarežģīti 
nokrāsot modeli, lai nebūtu rie- 
viņu, lai tas būtu super gluds, lai tas 
būtu jau kā mākslas darbs!

Mūsu sīvākie konkurenti - no 
Rīgas, Liepājas, Daugavpils un 
Talsiem - ir pieauguši cilvēki, kuri 
jau 20 gadus nodarbojas ar raķešu 
modelismu, bet sacensībās viņi 
visi paliek aiz mūsu zēniem. Mū

tehnisko sporta veidu olimpiādē, 
kas nākamgad notiks Turcijā.”

Fiziķis, futbolists, 
mūziķis, direktors un - 
pasaules čempions

Pats Edgars Konstantinovičs 
pēc izglītības ir fiziķis. Viņu, lai arī 
bez pedagoģiskās izglītības, pēc 
Universitātes beigšanas aizsūtīja 
uz Inčukalna skolu, kur “piespie
da” mācīt fiziku: “Fizikas stundā, 
mācot par kosmosa izpēti un reak
tīvo kustību, uzdevu bērniem mā
jasdarbu - uztaisīt raķetītes. Ar to 
arī viss sākās. Meklējām žurnālos 
Junij tehnik un Modelist - konst
ruktor rasējumus, pēc kuriem vei
dojām modeļus un laidām gaisā. 
Pirmās sacensības, kurās pieda
lījāmies, notika Bauskā. Vēl šo
dien atceros, kā pie mums pienāca 
speci - liepājnieki, apskatīja mūsu 
raķetes un noteica: “Šitās nelidos.” 
Mēs sabijāmies, ka tā patiešām var 
notikt, un visu nakti gatavojām 
jaunas, kuras nākošajā rītā izrādī
jās vislabākās. Ieguvām pirmo vie
tu. Un, kopš tā laika...” Kopš tā lai
ka Edgars Konstantinovičs ir izau
dzinājis 30 Latvijas čempionus ra
ķešu modelismā: - “Visu laiku es
mu bijis diezgan liels sportists - 
spēlēju Latvijas futbola izlasē,

Sievietes un nākotnes 
plāni

Pie viņiem ir tāda kārtība: var 
nākt un strādāt visi. Ir paredzams, 
ka nāks arī... meitenes! Tas nav ne
kas neparasts, jo, piemēram, Dien
vidslāvijas izlasē bija tikai meite
nes, vāciešiem arī jau 4. gadu ko
mandā startējot sieviete, tāpat spā
ņiem. Izrādās, ka sievietes mode
ļus nostrādājot rūpīgāk.

E.KONSTANTINOVIČS: - 
“Man nav noteikumu, bet vecā
kiem gan. Kādu zēnu nepalaida uz 
čempionātu, jo viņam mācībās, 
lūk, ir viduvēja atzīme. Es domāju, 
ka bērnu tā nedrīkst sodīt: tu neiesi 
uz pulciņu, jo tev ir sliktas atzī
mes! Manuprāt, tas ir pilnīgi nepa
reizi! Drīzāk, ja viņam neveicas 
mācībās, bet sanāk rokdarbi, tad 
lai viņš iet uz rokdarbiem!”

Kādi ir modelistu un viņu tre
nera nākotnes plāni, iesākot jauno 
sezonu? Divu gadu laikā bērni ir 
apguvuši tikai pamatelementus, 
bet tagad laiks pilnveidoties - jāsāk 
būvēt sarežģītāki raķešu modeļi 
un... atkal jāgatavojas Latvijas un 
pasaules mēroga sacensībām. Q

Inga REČA
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Ja Jums ir vajadzīga:
□  pašvaldības policijas;
□  ugunsdzēsēju;
□  ūdensvada un kanalizācijas nodaļas;
□  veterinārārsta, apsēklotāja;
□  ātrā medicīniskā un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,
zvaniet: 40001 vai 40003!

P I L S Ē T A S  Z I Ņ A S
P A G Ā J U Š A J Ā  N E D Ē Ļ Ā

7. -14. oktobris
Policijas dežūrdaļā nogādāti 46 

cilvēki, no tiem 30 - alkohola 
reibumā.

Poliklīnikas traumpunktā ap
kalpoti 15 sadzīves traumas guvu
si cilvēki. Uz nelaimes gadīju
miem ātrā palīdzība izbrauca 5 
reizes.

6. oktobri, 6.40
Autoavārijā Rīgas ielā cietusi 

25 gadus veca sieviete, kura ar ļoti 
smagiem miesas bojājumiem hos
pitalizēta Rīgas 1. slimnīcas reani
mācijas nodaļā.

7. oktobrī
400 metrus aiz Dienvidu ielas 

atrasta agrāk aizbrauktā automa
šīna Mazda, kurai nozagti lukturi.

7. oktobrī
R. no Enerģētiķu ielas 3 vīrs 

nozadzis radiotelefonu un sieviešu 
putekļu mēteli.

7. oktobri, 7.30-15.00
No Vītolu ielas 8,14. dzīvokļa, 

nozagta Philips rīve, tosteris, mo
dinātājs un citas mantas Ls 160 
vērtībā.

7. oktobri, 14.-16.00
Reģistrēts ielauzšanās mēģinā

jums Enerģētiķu ielā 23, 5. dzī
voklī, kur salauzta durvju atslēga.

7. oktobrī, 12.-16.00
Uzlaužot durvis, no Celtnieku 

ielas 4. nama 26. dzīvokļa nozagts 
urbis, kosmētika, nodarot dzīvokļa 
īpašniekam Ls 100 lielus zaudēju
mus.

7. oktobrī, 13.45
Pašvaldības policija saņem iz

saukumu uz TEC- 2 3. korpusa 63. 
dzīvokli, kurā, uzlaužot durvis, ie
kļuvis kāds nepazīstams vīrietis. 
Notikuma vietā aizturēts un polici
jā nogādāts Vadims Antonaitis 
(1973) no Rīgas. Aizturētais atra
dās alkohola reibumā.

8. oktobrī, 2.30
Maskavas ielā 1 caur lodžiju V. 

dzīvoklī iekļuva 4 nezināmas per-

Visas sievietes, kas vēlas 
nedaudz padejot un būt 

lokanākas, tiek aicinātas uz 
Sporta kompleksa aerobikas 
nodarbībām pie Gundegas! 

Nodarbības notiek otrdienās un 
piektdienās 

no 20 līdz 21.

sonas, sasēja dzīvokļa saimnieci 
un aplaupīja dzīvokli.

7.» 8. oktobris
No automašīnas Opel Kadett 

Raiņa ielā 9 nozagts priekšējais 
stikls.

10. oktobrī, ap 11.00
Netālu no Dārziņu dzelzsceļa 

stacijas atrasts pussadalījies 50- 60 
gadus veca vīrieša līķis.

12. oktobrī, 6.55
No Miera ielas 14 aizdzīta auto

mašīna Mercedes (1977).

12. oktobrī
Miera ielā 16/5 no automašīnas 

VAZ nozagts stikls un automagne- 
tola.

6.-12. oktobris
Uzlaužot garāžu Enerģētiķu ie

lā, nozagts M. piederošais BMX 
velosipēds, sulu spiede un 4 zie
mas riepas, radot Ls 75 lielus zau
dējumus.

12. oktobrī, 20.00
No automašīnas Ford Escort 

Miera ielā 16 nozagti dekoratīvie 
dubļu bleķi Ls 15 vērtībā.

13. oktobrī
Autoavārijā Saulkalnē, Dau

gavpils šosejas 23. kilometrā, cie
tuši trīs mazi bērni un šoferis. Ava
rējušas 3 automašīnas.

14. oktobrī, 0.51
Uz aizdomu pamata par auto

mašīnas aizdzīšanas mēģinājumu 
no Enerģētiķu ielas 6 pašvaldības 
policisti Celtnieku ielā 16 aizturēja 
un policijas nodaļā nogādāja Deni- 
su L. (1978) no Celtnieku ielas un 
Pāvelu L. (1976) no Enerģētiķu 
ielas.

Pēc palīdzības dienesta, 
pašvaldības un valsts policijas 

un poliklīnikas NMP 
nodaļas materiāliem 

sagatavojis Jānis VANAGS

Š.g. 19. oktobrī pīkst. 12.00 
Salaspils sporta kompleksā 

notiks Rīgas rajona 
individuālais un komandu 

čempionāts 
galda tenisā. 

Salaspili pārstāvēs 8 
spēcīgākie galda tenisisti.

S L U D I N Ā J U M I
PĀRDOD

Māju Jaunjelgavā (trīs istabas, 
virtuve, veranda, vasaras virtuve, 
saimniecības ēka, pagrabs, dārzs). 
Ne pārāk dārgi. Tālr. 47165.

Ledusskapi Snaige-J5E, ar vie
nu kameru, lietotu; jaunu, piekari
nāmu sienas skapīti ar stiklu; iz
jaucamus koka krēslus; šujmašīnu 
Čaika\ galda svarus (3 kg); grāma
tas no mājas bibliotēkas.
Tālr. 49880.

1-istabas privatizētu kooperatī
vo dzīvokli Rīgā (ar visām ērtī
bām, 33 m2 (virtuve - 7,5 m2), 1. 
stāvs, aizstiklota lodžija).
Tālr. 253276, no 9 līdz 12.

Mazlietotu importa gultu (1,5- 
vietīgu, ar izņemamu matraci, gai
šu) un nemazgātu aitu vilnu (lēti). 
Tālr. 45581.

*** Apbūves gabalu Ķeguma pil
sētas centrā (ir ielikti pamati lielai 
mājai, zeme 1200 m2, ir dārza mā
jiņa ar tālruni un 3-fāzu elektrību; 
apstiprināts individuālais projekts; 
reģistrēts Zemes grāmatā). Var 
mainīt pret 1- istabas dzīvokli ar 
piemaksu vai labu importa auto
mašīnu. Tālr. 45581, vakaros.

Angļu setera kucēnus ar cilts
rakstiem. Tālr. Valmierā - 21436.

MAINA

*** 1,5-istabas dzīvokli Olaine pret 
1-istabas dzīvokli Salaspilī.
Tālr. 46391.

3-istabu dzīvokli ar visām ēr
tībām (Skolas ielā 17, tālr., lodžija, 
4. stāvs) pret 1,5- vai 2-istabu 
dzīvokli. Tālr. 47572.

3-istabu dzīvokli pret 1,5- vai
1- istabas dzīvokli. Tālr. 42753.

ĪRĒ________________
■** Steidzami! Jauna ģimene 1 - vai
2- istabu dzīvokli Salaspilī. Tālr. 
44166 vai 44001.

MEKLĒ DARBU
Būšu mīļa auklīte jūsu mazu

lim. Tālr. 44228, Ilze.

PIEDĀVĀ DARBU
Vajadzīga aukle 5 gadu vecam 

zēnam, darbadienu vakaros, Rīgas 
ielā. Tālr. 41891, vakaros.

Daugavas muzejā 
Doles salā no 24. 
septembra līdz 1. 

novembrim aplūkojama 
Ivara BUMBIERA 

gleznu izstāde.

.

No 21. līdz 25. 
oktobrim veikalā 

"Matīss"
(Līvzemes ielā 8) - 

T O T Ā L Ā  
izpārdošana. 
Atlaide 50 %! 
Tālr. 41638.

Lūdzam atsaukties cilvēkus. 
kuri var sniegt ziņas par 
Salaspils bibliotēkas 

pirmsākumiem (dib. 1946. g.). 
Tālr. - 43152, personīgi varat 

griezties Līvzemes ielā 8.

Tiem, kas strādā Rīgā! 
Mūsu avīzi varat 

nopirkt arī Salaspils 
dzelzceļa stacijas 

kafejnīcā.

Reklāmas 
laukums šajā 

lappusē maksā 
0.236 Ls/cm2.

Mazākais iespējamais 
reklāmas laukums - 

4,7 X 2,5 cm, tā cena - 
2.77 lati (cenā iekļauts 

PVN).

Būvmateriālu
veikals_____
"NN"

$ Pie mums - lētākais cements 
(maiss - Ls 1,70)!
$ kaļķis, krīts, špakteles ("Vetonit") 
$ šīferis, ruberoīds 
$ rigipss, akmens vate 
ē skrūves, naglas 
$ krāsas (2000 toņu), lakas 
ē tapetes, linolejs 
8 santehnika: izlietnes, podi, 
jaucējkrāni, REHAU kanalizācijas 
carules 
& instrumenti
ē elektriskie ūdens sildītāji u.c.
$ elektribas vadi, slēdži, rozetes

Salaspilī. Gaismas ielā 9 ("Ābelīte") 
Darbalaiks: darbadienās 9-19, 

sestdienās 9-16, 
svētdienās - slēgts.

®  41910

•SALASPILS VĒSTIS” pieņem 
bezmaksas privātsludināļumus:

- REDAKCIJĀ
(Līvzemes ielā 8, 310. kabinetā), 

-veikala “PIE RUTAS”
( Dienvidu ielā 7),

- veikala “DAUGAVA”
(Skolas ielā 9) preses galdos!

RĪGAS
komerc
BANKA

Pārdod par zemām cenām:

SALASPILS FILIĀLE
Rīgas ielā 30 
Tālruņi: 43702, 43703
Norēķinu grupas:
Salaspilī -

Rīgas ielā 1 
Enerģētiķu ielā 9 

Ulbrokā - Institūta ielā 17 
Ikšķilē - Dainu ielā 1a 
Rīgā - Lubānas ielā 82

•>  jaunas gāzes-elektriskās 
un gāzes plītis (Itālija). 
Cena-no Ls 190 
līdz Ls 250;

•>  lauksaimniecības 
tehniku, autotransportu.

Adrese:
Salaspilī, 

Rīgas ielā 30, 
tālruni:

•>  biroja mēbeles (Francija) - 
galdus, skapjus u.c.
Cena - no Ls 40 līdz Ls 90;

%
43704,
43701.•>  asināmās ripas 

kokapstrādes iericēm;

Izgriez un atsūti! | bezmaksas privatsludinajums

© "Salaspils Vēstis"
izdevējs - Salaspils pilsētas 
ar lauku teritoriju dome. 
Reģistrācijas apliecība nr. 1922.

redaktore - Inga Reča 
korespondenti - Gatis Pūriņš,

Jānis Vanags
korektore un literārā redaktore - 
Nīna Leimane 
maketētājs - Atis Skulme

Redakcijas adrese: Līvzemes iela 8. 
p.n. Salaspils-1, LV-2169,

tālruņi-43159, 43140.
Iznāk kopš 1996. gada 17. maija. 
Datorsalikums. Ofsetiespiedums.

Iespiests Salaspilī,
SIA "Kreilis un Ko" tipogrāfijā. 
Iznāk piektdienās.

Metieni:
latviešu izdevumam - 1000 eks., 
krievu izdevumam - 700 eks. 
Pārpublicēšanas un citēšanas 
gadījumā atsauce uz "Salaspils 
Vēstīm" obligāta.
Sludinājumus un reklāmu pieņem

redakcijā - Līvzemes ielā 8 
(Salaspils domes ēkā). 
Manuskripti iesniedzami divos 
eksemplāros mašīnrakstā.
Par faktiem un uzvārdiem rakstos 
atbild to autori, sludinājumos - to 
iesniedzēji.
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